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CONSILIUL JUDEŢEAN  
      JUDEŢUL  TIMIŞ  

 
 
 

 
PROCES VERBAL 

încheiat în şedinţa extraordinară a 
Consiliului Judeţean Timiş din 19 septembrie 2018 

 
 
 
 
Domnul preşedinte Călin Ionel Dobra 
Doamnelor şi domnilor, 
Declar deschisă şedinţa extraordinară a Consiliului Judeţean Timiş şi vă 

anunţ că sunt prezenţi un număr de 31  consilieri judeţeni din totalul de 36 
consilieri judeţeni în funcţie. Lipsesc: Romaniţa Jumanca, Bojin Mihăiţă, 
Ciurlea Sorina, Grigoroiu Eugeniu şi Sarmeş Dan.  

 La şedinţă participă, în calitate de invitaţi, şefi de compartimente şi 
specialişti din aparatul propriu, conducătorii unor instituţii şi servicii publice de 
sub autoritatea consiliului judeţean, precum şi reprezentanţii mass-media. 

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr. 590/17.09.2018 şi ordinea de 
zi a şedinţei a fost adusă la cunoştinţă publică prin publicarea pe site-ul 
propriu, comunicare către mass-media si prin postarea pe tabletele 
consilierilor judeţeni. 
 În continuare, prezint ordinea de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului rectificat al jude�ului 
Timis pe anul 2018. 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea repartizării sumelor din impozitul 
pe venit pentru echilibrarea bugetelor locale pe anul 2018. 
Dacă mai sunt alte discuţii sau propuneri pentru ordinea de zi? Dacă nu, 

supun la vot ordinea de zi prezentată.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat ordinea de zi cu 30 de voturi pentru 

din partea doamnelor/domnilor Avram Nicolaie, Bădina Nicu, Bitea Nicolae, 
Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – 
Cosmin, Cândea Dorin,  Clain Romică – Adrian, Cocean Liviu - Marius,  
Coifan Viorel - Gheorghe, Costa Cosmin - Lăscuţ, Cutu Dorin, Dobra Călin, 
Dolecek Cristian, Gavrilaş Marius – Dan,  Geană Nistor, Lelescu Tiberiu 
Procopie, Lupuţ Florica, Matei Viorel, Oprea Nicolae, Plavoşin Deian, Poenaru 
Dan, Ritivoiu Mihai, Stancu Traian, Ştef Adrian, Străin Petru-Claudiu, Tîrpe 
Manasia Roxana, Vasile Marian Constantin. 



 2

În continuare, vă supun la vot procesul verbal al şedinţei ordinare din 
data de 30 august 2018.  

Consiliul Judeţean Timiş a aprobat procesul verbal  cu 31 de voturi 
pentru din partea doamnelor/domnilor Avram Nicolaie, Bădina Nicu, Bitea 
Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi 
Ligius – Cosmin, Cândea Dorin,  Clain Romică – Adrian, Cocean Liviu - 
Marius,  Coifan Viorel - Gheorghe, Costa Cosmin - Lăscuţ, Cutu Dorin, Dobra 
Călin, Dolecek Cristian, Gavrilaş Marius – Dan,  Geană Nistor, Iovescu 
Alexandru, Lelescu Tiberiu Procopie, Lupuţ Florica, Matei Viorel, Oprea 
Nicolae, Plavoşin Deian, Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Stancu Traian, Ştef 
Adrian, Străin Petru-Claudiu, Tîrpe Manasia Roxana, Vasile Marian 
Constantin. 

 
Înainte de a trece la dezbaterea şi aprobarea punctelor înscrise pe 

ordinea de zi aş vrea să ţinem un moment de reculegere pentru domnul 
Martinescu Marius, fost consilier judeţean şi fost primar al Municipiului Lugoj. 
Domnia sa  s-a stins din viaţă şi  nu mai este printre noi.Dumnezeu să-l 
odihnească în pace! 

Se ţine un moment de reculegere în memoria domnului Martinescu 
Marius.  

Vă mulţumesc! 
 
 
Punctul 1 - Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului 

rectificat al jude�ului Timis pe anul 2018. 
 
Domnul preşedinte Călin Ionel Dobra 
Proiectul a fost avizat favorabil în comisiile reunite.  
Dacă sunt discuţii? 
 
Domnul consilier judeţean Marian Vasile 
Domnule preşedinte, aşa cum am spus şi în şedinţa comisiilor reunite, 

vă rog ca la următoarea rectificare să prindeţi în buget şi ultimele  proiecte 
depuse, respectiv cele ale  consilierilor judeţeni.  

 
Domnul Consilier judeţean Bitea Nicolae 
Revin cu apelul pentru deblocarea situaţiei de la Castelul Huniade. Vă 

mulţumesc! 
 
Domnul consilier judeţean Matei Viorel  
Domnule preşedinte, dacă vorbim de alocarea bugetară aş avea nişte 

comentarii, şi anume mi se părea corect să avem un echilibru între toate 
localităţile.  
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Domnul preşedinte Călin Ionel Dobra 
Domnule consilier, suntem la  proiectul ce priveşte rectificarea proprie. 

Cel la care vă referiţi este următorul punct.  
 
Domnul consilier judeţean Matei Viorel  
Bun, atunci voi lua cuvântul la punctul următor. Vă mulţumesc! 
 
Domnul preşedinte Călin Ionel Dobra 
Dacă mai sunt alte discuţii? Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 31 de voturi 

pentru din partea doamnelor/domnilor Avram Nicolaie, Bădina Nicu, Bitea 
Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi 
Ligius – Cosmin, Cândea Dorin,  Clain Romică – Adrian, Cocean Liviu - 
Marius,  Coifan Viorel - Gheorghe, Costa Cosmin - Lăscuţ, Cutu Dorin, Dobra 
Călin, Dolecek Cristian, Gavrilaş Marius – Dan,  Geană Nistor, Iovescu 
Alexandru, Lelescu Tiberiu Procopie, Lupuţ Florica, Matei Viorel, Oprea 
Nicolae, Plavoşin Deian, Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Stancu Traian, Ştef 
Adrian, Străin Petru-Claudiu, Tîrpe Manasia Roxana, Vasile Marian 
Constantin. 

 
 
Punctul nr. 2 - Proiect de hotărâre privind aprobarea repartizării 

sumelor din impozitul pe venit pentru echilibrarea bugetelor locale pe 
anul 2018. 

 
Domnul preşedinte Călin Ionel Dobra 
Proiectul a fost avizat favorabil în comisiile reunite.  
Dacă sunt discuţii? 
 
Domnul consilier judeţean Matei Viorel 
Domnule preşedinte, doresc să spun că mi se pare normal ca aceşti 

bani să fie împărţiţi echitabil, dar nu mi se pare normal ca o localitate, şi acum  
nu vreau să supăr un coleg care mi-a spus, iar mă iei cu Cenadul?... dacă 
vreţi vă iau cu Dudeştii Vechi. Deci, Cenad  5500 locuitori are 70, iar  Valcani 
sau Saravale care sunt de 4 ori mai mici ca Cenad au 100. Dacă vreţi luăm 
diferenţa între Tomnatic şi Lovrin. Tomnatic mai mic de 3 ori decât Lovrin ia 
100, ia Lovrin ia 70. Acest lucru mi se pare inechitabil pentru că numărul de 
locuitori înseamnă şi contribuţia la bugetul de stat. Numărul populaţiei este în 
mod direct proporţional cu cerinţele care le are acea localitate. Nu mi se pare 
corect  ca domnul Bitea, căruia am să-i spun să cedeze în defavoarea 
comunelor liberale, nu ştiu care este criteriu dar eu vă întreb cum explică 
primarul de la Dudeşti sau de la Cenad. Ei au drepturi mai puţine decât ceilalţi. 
Am înţeles că sunt bani puţini dar haideţi să-i împărţim echitabil, haideţi să-i 
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împărţim aşa cum aţi scris în nota de fundamentare, după cerinţe si 
necesitate. Nu cred că Secaş, care e mult mai mic decât Cenad sau Dudeşti,  
are mai mari necesită�i sau contribuabili mai mulţi decât aceste localităţi.  

Eu vă rog ca pe viitor să luăm criteriu prioritar numărul de populaţie, 
numărul de contribuabili şi necesităţile acestor localităţi pentru că oricine vede 
cum am repartizat spune că nu facem administraţie ci facem politică. Mi s-ar fi 
părut corect ca în acest an centenar să fie o împărţire echitabilă, să dăm 
dovadă de corectitudine în administraţia publică.  

În completare, menţionez că nu voi vota acest proiect pentru că nu mă 
lasă conştiinţa. Eu nu  judec cu inima ci cu capul.  

 
Domnul preşedinte Călin Ionel Dobra 

 Domnule consilier judeţean Matei Viorel, din păcate trebuie să vă  
răspund la câteva aspecte şi în acelaşi timp vă contrazic în ce priveşte unele 
lucruri.  

În primul rând, Tomnatic nu este de 3 ori mai mic decât Lovrin, ele sunt 
aproape egale. Apoi această listă arată chiar o echitate, în sensul că e un 
echilibru şi s-a luat această decizie, după discuţiile purtate cu primarii  pentru 
că aceste sume merg către autorităţile locale. Ţinând cont că suma totală nu 
este foarte mare şi doar 8,9 milioane lei, am ţinut să alocăm în mod egal UAT-
urilor.  

Problema este următoarea:  este foarte greu să analizăm un UAT în 
comparaţie cu altul. Dacă discutăm de numărul populaţiei şi acordarea 
sumelor în funcţie de acest număr, atunci mai bine din jumătate din sumă  ar 
trebui să meargă  către Primăria Timişoara care are 45% din populaţia 
judeţului. Restul,  ar trebui să meargă spre comunule periurbane care au un 
număr mare de populaţie şi Municipiul Lugoj.  

În acest caz ce vom face cu localităţile Secaş, Bara, Ohaba, Pietroasa, 
Curtea, Bogda  unde populaţia nu depăşeşte 150 – 200 locuitori, dar care au 
şi ele nevoie, în primul rând pentru funcţionalitate, pentru că unii au probleme 
în asigurarea banilor pentru funcţionalitate. În plus şi aceste localităţi au nevoi 
şi obligaţii către cetăţeni pentru a le asigura o minimă investiţie, fie un drum, 
un trotuar, apă-canal sau alte investiţii majore care ar putea să se ridice la 
milioane de euro.  

Ştiu că o astfel de împărţire nu va mulţumi pe toată lumea. Noi, 
consiliului judeţean suntem printre puţinele judeţe din ţară care alocă fonduri 
către UAT-uri pentru că avem un surplus la încasări şi avem posibilitatea 
alocării acestor sume. Majoritatea judeţelor,  de exemplu celelalte 3 judeţe din 
Regiunea Vest au zero în ceea ce înseamnă distribuţie spre UAT-uri.  

Eu cred că este un plus, un sprijin pentru UAT-urile noastre şi 
bineînţeles că acestea nu trebuie să se bazeze pe sprijinul consiliului judeţean 
ci pe ceea ce înseamnă atragerea fondurilor europene pentru că au fost 
deschise foarte multe axe pentru mediul rural, trebuie să se bazeze pe ceea 
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ce înseamnă atragerea de fonduri guvernamentale  pentru că am avut o sumă 
de 750 milioane de lei la dispoziţie la nivelul judeţului nostru şi au fost depuse 
proiecte şi s-au obţinut finanţare primăriile din judeţul nostru, iar consiliul 
judeţean trebuie să vină cu un aport atât cât se prevede din bugetul judeţului 
spre UAT-uri pentru a le sprijini.  

Vă mulţumesc! 
 
Domnul consilier judeţean Matei Viorel  
Eu vreau să vă mulţumesc pentru lecţia de administraţie pe care ne-aţi 

dat-o, dar nu era nevoie. Eu nu am vrut să îmi daţi  explicaţii, eu am spus doar 
of-ul ce l-am avut.  

La răspunsul pe care mi l-aţi dat vă spun să folosiţi principiul 
Bucureştiului faţă de Timiş. Am înţeles că cine munceşte mai mult şi contribuie 
mai mult primeşte mai puţin.  

 
Domnul preşedinte Călin Ionel Dobra 
Nu înţeleg principiul la care vă referiţi. Este o afirmaţie total greşită şi nu 

vreau să intru într-un dialog contradictoriu cu dumneavoastră pentru că o veţi 
ţine în acelaşi ritm şi sens şi nu aşa cum arată actele şi documentele.  
 
 Domnul consilier judeţean Viorel Coifan 
 Domnule preşedinte,  aş propune ca la următoarea şedinţă, dacă este 
posibil, să primim o informare din care să aflăm care dintre cele 99 de UAT-uri 
au depus proiecte. Dumneavoastră aţi spus foarte bine că aceste sume pe 
care le dăm sunt un ajutor pentru a-şi rezolva problemele, dar în acelaşi timp 
este interesant să vedem şi cum se mişcă ele pentru că sunt convins că nu 
toate cele 99 de UAT-uri au depus proiecte sau au avut intenţia de a depune 
proiecte.  
 În acest sens, unii se situează pe poziţia de oameni harnici care primesc  
cât primesc, iar ceilalţi primesc oricum. Acest lucru nu mi se pare a fi corect.  
Deci, aceasta este solicitarea mea să ni se prezinte o astfel de situaţie.  

 
Domnul preşedinte Călin Ionel Dobra 

 O să vă punem la dispoziţie Ordinul Ministrului Dezvoltării unde sunt 
alocate proiectele pentru UAT-urile din judeţul Timiş pe fonduri 
guvernamentale şi o să facem solicitare spre ADR şi AFIR să ne transmită şi 
ei o informare cu privire la contractele semnate. Nu putem discuta de cele 
care sunt în evaluare că intrăm în alte discuţii, dar putem discuta de 
contractele semnate la AFIR şi ADR.  Vă mulţumesc! 
 
 Dacă sunt alte discuţii? Dacă nu supun la vot proiectul de hotărâre. 

Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 29 de voturi 
pentru din partea doamnelor/domnilor Avram Nicolaie, Bădina Nicu, Bitea 
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Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi 
Ligius – Cosmin, Cândea Dorin,  Clain Romică – Adrian, Cocean Liviu - 
Marius,  Coifan Viorel - Gheorghe, Costa Cosmin - Lăscuţ, Cutu Dorin, Dobra 
Călin, Dolecek Cristian, Gavrilaş Marius – Dan,  Geană Nistor, Iovescu 
Alexandru,  Lupuţ Florica, Oprea Nicolae, Plavoşin Deian, Poenaru Dan, 
Ritivoiu Mihai, Stancu Traian, Ştef Adrian, Străin Petru-Claudiu, Tîrpe Manasia 
Roxana, Vasile Marian Constantin. 
 

Punctul „INTREBARI – INTERPELARI” nu a fost inclus pe ordinea de zi 
întrucât, potrivit art.105 din Regulamentul de organizare si funcţionare al 
Consiliului Judetean Timis, se pot adresa întrebări si interpelări doar in 
şedinţele ordinare. 

Dată fiind epuizarea ordinei de zi, declar închise lucrările şedinţei 
extraordinare a Consiliului Judeţean Timis. 

 

 

 

 

    PREŞEDINTE,             SECRETAR AL JUDEŢULUI TIMIŞ 
Călin – Ionel DOBRA                                Ioan – Dănuţ ARDELEAN   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
DACT. C.A 
RED. C.A 

 


